
Jūsų ikimokyklinio amžiaus vaiko raidai 
labai svarbu išlaikyti pirmosios kalbos 
įgūdžius. Šį vadovą parengėme tam, kad 
paaiškintume, kodėl tai svarbu ir kaip 
galite padėti savo vaikui lavinti kalbos 
įgūdžius.

Pirmosios kalbos įgūdžių 
išlaikymo svarba – vadovas 
ikimokyklinio amžiaus vaikų 
tėvams
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Ką daryti, jei mano vaikas su 
manimi nori kalbėti tik anglų 
kalba?

Mūsų gimtosios kalbos 
rašmenys kitokie. Ar tai 
supainios mano vaiką?

Jei jūsų vaikas su jumis kalba tik anglų kalba, 
rekomenduojame nesijaudinti ir toliau su juo 
kalbėti savo pirmąja (-osiomis) kalba (-omis). 

Mokymasis skaityti ir rašyti savo pirmąja 
kalba padės vaikui išmokti skaityti ir rašyti 
anglų kalba. Praktikuodamasis jūsų vaikas 
turėtų sugebėti išmokti skaityti ir rašyti dviem 
visiškai skirtingomis kalbomis.

Lithuanian



Kodėl svarbu toliau lavinti 
savo vaiko pirmosios (-ųjų) 
kalbos (-ų) įgūdžius?

Kaip aš galiu padėti 
savo vaikui lavinti savo 
pirmosios kalbos įgūdžius?

Ką daryti, jei mano vaikas 
maišo kalbas?

Jūsų vaiko pirmosios (-ųjų) kalbos (-ų) 
išlaikymas yra būtinas jo ugdymui ir padeda 
išlaikyti jo kultūrą bei tapatybę, kai vystosi jo 
anglų kalbos įgūdžiai. 

Svarbu, kad su savo vaiku toliau kalbėtumėte 
savo pirmąja (-osiomis) kalba (-omis) – jūsų 
vaikas ir taip turės daug galimybių girdėti ir 
kalbėti angliškai už savo namų aplinkos ribų.

Jūsų vaiko pirmoji (-osios) kalba (-os) suteikia 
tvirtą pagrindą, kuriuo remdamasis jis gali 
įgyti anglų kalbos įgūdžių, o ikimokykliniame 
amžiuje ji (jos) taip pat svarbi (-ios) jo 
socialinei raidai. 

Tyrimai įrodo, kad gerai išvystytų pirmosios 
kalbos įgūdžių turintys vaikai greičiau 
išmoksta papildomų kalbų. Vaikai, kurie toliau 
nelavina savo pirmosios (-ųjų) kalbos (-ų) 
įgūdžių, gali patirti sunkumų mokydamiesi 
anglų kalbos.

Yra daug būdų, kuriais galite padėti savo 
vaikui toliau lavinti savo pirmosios kalbos 
įgūdžius. Toliau pateikiame keletą paprastų 
idėjų, kuriomis galite vadovautis.

• Kasdien su savo vaiku skaitykite grožinės ir 
negrožinės literatūros knygas savo pirmąja 
kalba.

• Kalbėkite apie savo vaiko dieną 
ikimokyklinio ugdymo įstaigoje savo 
pirmąja kalba.

• Paklauskite savo ikimokyklinio ugdymo 
įstaigos mokytojų apie temas, kurias jie 
ketina aptarti artimiausioje ateityje, ir 
pasikalbėkite su savo vaiku tomis temomis 
savo pirmąja kalba prieš jam apie jas 
mokantis anglų kalba.

• Dainuokite dainas, deklamuokite 
eilėraščius ir žaiskite skaičiavimo žaidimus 
savo pirmąją kalba.

• Palaikykite ryšį su savo giminaičiais ir 
skatinkite juos reguliariai kalbėtis su jūsų 
vaiku savo pirmąja kalba. 

• Kartu su savo vaiku klausykitės garso 
įrašų, žiūrėkite filmus ir televizijos laidas 
savo pirmąja kalba, o po to aptarkite juos 
savo pirmąja kalba.

• Kartu su savo vaiku paieškokite žiniatinklio 
svetainių pirmąja kalba ir žaiskite 
el. mokymosi žaidimus bei atlikite 
užsiėmimus.

• Kalbėkite ir skatinkite skaityti bei rašyti 
savo pirmąja kalba.

• Skatinkite savo vaiką pasiimti knygų 
gimtąja kalba į ikimokyklinio ugdymo 
įstaigą.

• Skatinkite savo vaiką didžiuotis tuo, kad jis 
gali kalbėti kita kalba.

• Pasikalbėkite su ikimokyklinio ugdymo 
mokytojais apie savo kalbos įgūdžius ir 
pasiūlykite visiems vaikams paskaityti 
pasaką ar išmokyti dainos arba eilėraščio 
savo pirmąja kalba.

Nedidelio amžiaus vaikai dažnai maišo 
kalbas; tai labai įprasta, kai vaikas tuo pačiu 
metu mokosi dviejų kalbų. Jums nereikia 
pernelyg jaudintis, nes laikui bėgant jūsų 
vaikas palaipsniui pradės tas dvi kalbas 
atskirti.


